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I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg hermed følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut: 
 
1. Hvorfor har man i år 2012 ikke givet erhvervsfangere og -fiskere samt fritidsjægere fra 
Arsuk en mulighed, for at søge om en moskusokselicens og hvorfor har man ikke afsat en 
kvote for Arsuk? Efter sigende har andre folk fra Sydgrønland fået moskusoksekvote. 
 
2. Hvor mange moskusokser er afsat til kvoten for jagt i Arsukfjorden og hvilke grupper 
(erhvervsfangere, fritidsjægere, trofæjægere) har fået disse tildelt? 
 
3. Har man tildelt moskusoksekvoter for trofæjagt? 
 
4. Såfremt man har tildelt trofæjagtkvote for turister, hvor stor var så kvoten? 
 
5. Ud fra den begrundelse, der er skrevet forneden, kan Naalakkersuisut realisere en kvote 
før årets udgang, som Arsuk borgerne ønsker? 
(Medlem af Inatsisartut Ruth Heilmann, Siumut) 
 
Begrundelse: 
En af grundene til, at man for en del år siden satte en bestand af moskusokser i Arsukfjorden var, at 
disse dyr skulle bidrage til fødefareforsyningen, ikke kun for borgerne i Arsuk, men for hele 
befolkningen i Sydgrønland. Det skal bemærkes, at fødevareforsyningen for Arsukborgerne var 
prioriteret. Moskusoksen trives i dag i området og er forsat bestandsmæssigt i stærk fremgang. 
  
Derfor må det siges at Arsukborgerne gør en stor indsats for at passe på moskusbestanden, hvorfor 
vi skylder dem en tak. Dog sker det modsatte. I dag må de Arsukborgere, der ønsker moskuskød 
kun se på dyrene, fordi de ikke har fået tildelt en kvote. Det kan ikke være rigtigt, Departementet 
for Fangst’ handlemåde er direkte uacceptabel, Departementet må fremkomme med en redegørelse 
herom.  
 
Jeg anmoder hermed inderligt, at medlemmet af Naalakkersuisoq for fangst hurtigst åbner op for en 
moskuskvote for borgerne i Arsuk. 


